
Mødested: Mødelokale 2

Råd: Hollænderhallens brugerråd

Medlemmer:

Afbud fra:

Bemærkninger:

1. Godkendt

2. Godkendt

3.

CSS bemærkede at brugerrådet skal fremsende 

høringssvar. 

SJ etablering af minibaner til håndbold dele i to 

omgang. Huller etableres i uge 11, opstregning i 

idrætshallen sker i sommerpausen.

Den revidering af banefordelingsprincipper som skulle 

have været lavet i 2019 er udskudt til 2020

BFKU referat SJ indlæg kort fortælling

PL Den pågående proces omkring Helhedsplan for 

Hollænderhalområdet står lidt stille grundet den 

økonomiske situation. 

Dragør kommune har fået helt ny direktion. pt. bruger 

de naturligvis alt deres tid på den svære økonomiske 

situation Dragør er i.

Referat
Torsdag d. 5. marts 2020 kl. 17.30

Godkendelse af dagsorden

Sven Ole er gæst kl. 17.30 vedr. punkt 4

Charlotte Saabye Sørensen,  Peter Læssøe,  Jeanette Øbo Glæsner, Kurt 

Christensen,  Lars Peter Olsen,  Mette Kjærgaard, Steen Jørgensen. 

Suppleanter: 

Jannik Elmegaard, Steen Nielsen, Tina Wexø, Børge Schaltz, 

Gitte Lauersen.

Dagsordenpunkter.

Godkendelse af referat fra 

d. 10-12-2019

Meddelelser.

Formand.

Hollænderhallen.

KB.



4.

Sven Ole præsenterede sit nye koncept, Veggieday som 

han ønsker, at lancere i Hollænderhallens Cafe. Ud over 

dette "mad" koncept tilbydes også økologisk, 

bæredygtig kvalitets kaffe samt andet som kan 

supplerer det sunde tilbud. Det vil dog fortsat være 

muligt at købe en sodavand samt sødt.

Brugerrådet godkendte ideen og var generelt meget 

begejstret for projektet, som man ønsker at bakker op 

omkring. 

Brugerrådet bemærkede, at det er et spændende, sundt 

og et rigtigt godt tiltag i Dragør kommunes Sports- og 

Idrætscenter. I Dragør kommunes kultur- og 

fritidspolitik indgår sundhed også som et fokuspunkt og 

således er det altså også et issue på den politiske 

dagsorden.

Konceptet forventes lanceret fuldt ud pr. 1. september 

men, allerede nu er/vil der være prøvehandlinger ifm. 

konceptet. 

Åbningstiderne i Hollænderhallens Cafe vil ligeledes 

blive tilrettet med virkning fra den 1.9.2019. 

Åbningstider er følgende,

Mandag, tirsdag & torsdag kl. 15.00 – 22.00

Onsdag kl. 15.00 – 20.00 

Fredag kl. 15.30 – 17.30

Lørdag & Søndag kl. 10.00 – 17.00

LPO foreslog, at der laves nogle arrangementer med 

klubberne hvor de inviteres, sammen eller hver for sig 

til, at prøve konceptet af. Dette forsøges arrangeret 

frem til den 1. september.

Dog bemærkede LPO, at han er i tvivl om projektet vil 

slå igennem.  

SJ fremlagde indretningsforslag og tegninger for 

cafeområdet.

LPO foreslog at kontakte TAMU centeret for, at høre til 

deres inventar som de selv producere.

JØG, bemærkede endvidere, at man også skulle se på 

genbrug og bæredygtighed i projektet.

Hollænderhallens Cafe.

     - forpagter, nyt koncept i cafeen

     - indretning



5.

SJ: Det forventes af Hollænderhalområdet inkl. Dragør 

svømmehal generer et forholdsvis stort mindre forbrug. 

Hvor meget af dette overskud som, jf. de decentrale 

regler, returneres til området besluttes politisk ca. slut 

første kvartal/start andet kvartal 2020

CSS ønsker, efter flere års besparelser og reduceret 

åbningstid for brugerne, at åbningstiden ikke rammes af 

besparelser.

I budgetmappen figurere et R-skema med forslag om et 

samlet besparelse på 100.000 for området. 

Det blev endvidere bemærket, at øget indtægter kunne 

være lige så gode som besparelser.

CSS: Ønsker at der tænkes langsigtede løsninger for hele 

området og hele kommunen.

JØG: Anbefaler og bakker op om, at det igen ikke bliver 

med mindre åbningstid som konsekvens for 

besparelserne.

6.  

SJ: Renoveringsprojektet er efter en meget lang og 

turbulent periode med masser af udfordringer, så småt 

ved at finde sin afslutning. Der forventes ikke flere 

større gener for brugerne og vi håber at en overdragelse 

finder sted inden sommerferien 2020.

SJ: Svømmehallen hallen er i fuld vigør og en kæmpe 

succes. Måler man på to parameter sprænger man i den 

grad det forventede. Mål på indtægter og besøgende 

leveres nøgletal på flere hundrede procent over det 

forventede.

7.

På forrige brugerrådsmøde blev det besluttet at Mette 

og Jeanette skulle se på projektet og fremlægge deres 

observationer på dagens møde. Den umiddelbare 

tilbagemelding fra alle interessenterm bruger m.fl. er, at 

man anser hallen i sig selv som værende etisk flot og 

ikke kræver kunst. Dog kan suppleres med mindre 

værker alla granitpigen.

Men, da PL kunne informere om, at der er fremsendt 

forslag fra Flemming Brylle som IKKE er kendt i 

brugerrådet, blev det besluttet at udskyde 

beslutningen/anbefalingen til forvaltningen til næste 

møde i maj således man havde tid til at se på forslaget. 

Endvidere ønskes andre interesserede kunstners forslag 

medinddraget i beslutningen.

Byggeprojekter.

     - Status renoveringsprojekt

     - Status svømmehal

     

Kunst i svømmehallen

Økonomi.

     - Forventet regnskab 2019

     - Budgetbesparelser 2020

     - Høringssvar



8.

LPO foreslog, at der laves en form for "Klubbernes dag", 

i Hollænderhallen for at skabe opmærksomhed omkring 

alle kommunens idrætstilbud.

Næste møde er den 12. maj kl. 17.30

Referent: Steen Jørgensen

Formand: Charlotte Saabye Sørensen

Evt.










